

3/2025

Protokoll

Regelkommittémöte

Tid 16 oktober 12.00 –17 oktober 12.00, Idrottens Hus, Stockholm

Ledamöter

Närvarande

Ola Welanders (OW), ordförande

Lars Hörnell (LH), vice ordförande

Klas Bengtsson (KB)

Åsa Gustavsson (ÅG)

Krister Johansson (KJ)

Anders Jonsson (AJ)

Birgitta Ljung (BL),

Karl-Gunnar Persson (KGP)

Tommy Schill (TS)

Magnus Grankvist (MG) adj. SGF handl och sekr

Christina von Wachenfeldt (CW) adj. SGF handl och sekr

Claes Grönberg (CG) adj

Christina Rodman (ChR) (Via Teams, 16 okt)

§ 1. Mötet öppnas

OW förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna.

Förslaget till dagordning fastställdes i sina huvuddrag och CW utsågs till sekreterare.

§ 2. Föregående mötesprotokoll

Tävlingsledarutbildning. Ett utbildningsråd har instiftats på SGF och uppdraget att producera en ny tävlingsledarutbildning har hänskjutits dit. Utbildningsrådet ska återkomma med förslag.

Digitalt verktyg för domartester. Frågan är ställd till R&A, men tyvärr kunde de inte hjälpa oss eller vägleda oss vidare. Besluts att nuvarande verktyg fortsatt ska användas.

Översättning av utbildningsmaterialet R&A Level 2 planerades var klart 31/10 men det kommer att dröja ytterligare då R&A inte meddelat att deras översättningsverktyg är klart för att använda.

§ 3. **Rapport från AU Handicap**

Tekniska problem med handicapgrundande ronder i fyrboll i GIT är efter grundliga genomgångar lösta och funktionen är igång sedan 3 oktober

AU handicap genomförde digitala utbildningar WHS i början av året för klubbar. Frågor gällande handicap har därefter minskat till supporten. Tre ytterligare utbildningar, med snarlikt innehåll, planeras att genomföras i början av 2026.

BL, CW och MG har spelat in ett avsnitt om handicap i den kommande regelpodden (se vidare §9), som produceras av SGFs kommunikationsavdelning. Ett avsnitt om banvärdering kommer också att spelas in. Vanliga frågor tas upp som också kan fungera som utbildning.

Varje månad genomförs möten inom AU handicap där detaljer på olika nivåer diskuteras.

"Hcp 12 månader" är en ny statistikrapport för klubbar där det är lättare att skaffa underlag för en handicaprevision. Denna statistikrapport finns nu också på Min Golf.

§ 4. **Rapport från AU Banvärdering**

KB, CW och Mikael Hägglund deltog i det europeiska kalibreringsseminariet som arrangerades av R&A och USGA utanför Milano den 6 - 7 oktober. Deltagarna fick före seminariet genomföra en digital utbildning i learning Hub hemifrån och på plats genomfördes en individuell banvärderingstest, något som tidigare gjorts i grupp. CW deltog i introduktionsseminariet och medföljde som åhörare till resterade seminarier.

Många länder använder fortfarande papper och penna för att göra banvärderingar, där Sverige numera i princip är helt digitaliserat för uppdraget.

32 st korthålsbanor har under 2025 blivit banvärderade. Nya riktlinjer USGA/R6A är att en korthålsbana måste vara minst 1370 meter räknat över 18 hål för att kunna banvärderas och bli handicapgrundande.

16 oktober deltog BL, KB, CG och CW i möte med Mapping Industries (MI) för att tydliggöra vem som nu ansvarar för vad inom MI och titta på nya utvecklingsidéer och då speciellt inom mätningen, LiveCR.

Kalibreringsmöte för SGF banvärderare är planerad till 21–22 mars på Landskrona GK.

Uppdrogs åt CW att ta fram statistik om handicapgrundande ronder på korthålsbanor efter säsongen 2026.

§ 5. **Rapport från AU Utbildning**

KJ och ÅG kommer att genomföra en SGF Högre Domarfortbildning den 8-9 november med åtta deltagare, som är intresserade av att bli FD till 2026.

En ny version av R&A Level 2 ska översättas i ett verktyg som ännu inte är klart. R&A har inte återkommit i detta ärende ännu, RK bestämde att avvakta tills det nya verktyget är på plats. Den nya utbildningen har ett helt nytt förstudiematerial och flera ändrade bilder. Eftersom det inte skett några regeländringar sedan förra version av Level 2 går det bra att använda den befintliga, under hösten.

§ 6. **Rapport från AU Regler**

Inget möte har genomförts sedan i maj. De frågor som inkommit behandlades på detta möte

§ 7. **Rapport från AU Utrustning**

AU utrustning planerar att ta fram ett utbildningsmaterial som vänder sig till golfklubben avseende vilka regler som gäller för det material som används på banan t ex utformningen av hålkoppar, flaggstänger m.m. Materialet ska kunna användas av domare som stöd vid möte med golfklubb inför en tävling.

Det är en målsättning att hålla denna utbildning vid FD-konferensen 2026 och samtidigt skicka med deltagarna materialet för att de sedan ska kunna köra utbildningen i distrikten.

§ 8. **Inkomna frågor**

- Vad är det för definition av olika klipphöjder, t. ex. fairway?

RK: Det går inte att definiera exakta klipphöjder för olika ytor på banan eftersom det finns olika klimat, olika årstider och olika typer av gräs mm i världen. Det beror också på vilken typ av tävling som genomförs. Större tävlingar har ofta lägre klipphöjder på fairway och greener medan det där ofta är högre klipphöjder på ruff än en klubb tävling. Inom banvårdning finns längder för semiruff, ruff och out of bounds. På fairway bedöms rull och hårdhet. Golfreglerna gör ingen skillnad om det är fairway eller ruff utan definierar alla områden som spelfältet förutom att det i vissa LR talas om spelfältet som klippts ner till fairway höjd eller lägre (t ex när lägesförbättring, MLR E-3, används).

- Vilka krav på regelkunskap ska ställas på spelaren och hur tolka "inte kände till" i Regel 20.2e(2) eller användningen av regeln?

RK: Klargörande 1.3b(1)/2 (tredje punkten) ger vägledning. Där anges att en spelare var "unaware of the rule" att det är en klubblängd och inte två klubblängder från referenspunkten som gäller vid lättnad från MUA. I 20.2e(2) anges att en spelare undgår diskvalifikation om hon/han inte tar med ett pliktslag som hon/han "did not know about" innan tävlingen var avslutad. RK:s tolkning är att det i vissa fall kan vara rimligt att inte känna till en regel men att det i andra fall inte är rimligt. Vad domslutet skulle bli om en tävling är avslutad och huruvida en spelare ska diskvalificeras om en plikt inte tagits med beror på vilken regel spelaren har brutit mot.

- Vad är det för "dresscode" för förbundsdomare på tävling?

RK bestämde att FD kan ha shorts/kortbyxor på inspels- och Pro-Am-dagen men att långbyxor gäller på tävlingsdagarna även för juniortävlingar. Detta ska förtydligas i dokument FD-uppdraget 2026.

- Regel 25 – Är en obrukbar arm att jämföras med en amputerad arm?

RK: Ja. Punkt 2 i R25.1 anger att amputerade spelare även innefattar spelare som har arm- bendifekter. En spelare som har arm- bendifekter kan alltså ta hjälp av varje annan person i tillämpning av R25.3c

- När startar söktiden efter en boll?

RK: Om en boll riskerar att bli förlorad går numera spelare ofta fram till sökområdet och väntar tills alla i bollen är vid sökområdet innan de börjar leta. R18.2a (1) anger att "*En boll är förlorad om den inte hittas inom tre minuter efter att spelaren eller spelarens caddie börjar leta efter den*". Definitionen *Förlorad* anger också "*börjar leta*" som start på letandet. RK menar att så länge "*en spelare inte avsiktligt försenar starten av letandet för att låta andra personer leta åt sig, startar söktiden när spelaren skulle ha kunnat vara på plats för att leta, om spelaren inte hade dröjt med att ta sig till området*". (ur definitionen förlorad) ska man tillåta spelaren att vänta tills alla i bollen kan leta. Även sista stycket i klargörandet 18.2a(1)/2 antyder att så kan vara fallet där en spelare kan säga till sin caddie att leta efter en annan spelares boll och skjuta upp letandet efter spelarens boll tills alla kan hjälpa till.

- Oändliga pliktområden – används i för stor omfattning?

RK: Oändliga pliktområden bör användas restriktivt. Oändliga pliktområden kan finnas när ett område börjar med vatten och/eller det är mycket tät växtlighet. Oändliga pliktområden ska enbart användas om ett annat håll inte kommer i spel i det oändliga pliktområdet. Slopevärdet sänks om oändliga pliktområden används i stället för Out of bounds. Uppdrogs åt BL och KB att undersöka via banvärderingssystemet hur stor förekomsten av oändliga pliktområden är.

- Vilka befogenheter har tävlingsledningen?

I en scratchtävling fanns inga skriftliga tävlingsvillkor och därför inget skriftligt om vad som gällde vid lika resultat. Tävlingsledningen beslutade utan att kontrollera vare sig om det fanns några skriftliga tävlingsvillkor eller vad som fanns angivet i GIT, att sarspel skulle genomföras för att kora segraren. När tävlingen var avslutad uppdagades det att matematiska metoden var inlagt som särskiljningsmetod i GIT. Bör tävlingsledningen ändra resultatet?

RK: Tävlingsledningen ska ha skriftliga tävlingsvillkor fastställda innan tävlingen startar. Det är av största vikt. Dessa tävlingsvillkor ska också ligga till grund för vad som registreras när tävlingen läggs upp i GIT tävling. RK kommer vid nästa FD konferens och vid andra sammankomster att informera om frågan.

I det specifika fallet menar RK att tävlingsledningen inte måste ändra resultatet. Det går heller inte att säga att det som finns angivet i GIT måste gälla som tävlingsvillkor då dessa uppgifter helt enkelt kan vara inlagd av en person som inte ingår i tävlingsledningen och som gjort fel.

- Tillåtet sätt att slå en boll?

Uppdrogs åt MG att fråga R&A om det sätt som visas på nedan länk är ett riktigt sätt att slå ett slag på

<https://www.youtube.com/watch?v=EcQCjfu0ZPs>

- Förbud mot elvagn på förbundstävlingar med caddieförbud?

Frågan har kommit till SGF:s avdelning för tävling och regler om det är rimligt att juniorer använder elvagn på förbundstävlingar med caddieförbud. RK:s inställning är att elvagn INTE bör förbjudas med argumenten att det blir en onödig belastning på kroppen i unga år, det är inte att likställa med en caddie, det kan göra det lättare för yngre spelare att orka spela.

§9

Övriga frågor och ämnen

- FD-test, när? Tidplan?

Beslutades att FD-testet ska genomföras digitalt 26/1 – 1/2. Uppdrogs åt CG, KP, ÅG, OW, KJ, TS att skapa frågor. Frågorna ska vara klara 15 nov och lämnas till övriga RK för översyn och fastställande.

- FD-konferens, datum

Beslutades att FD-konferensen ska genomföras 14–15 mars i Göteborgstrakten. Uppdrogs åt KB, KL och MG att undersöka lämplig anläggning.

- Distriktens årliga kontroll av klubbarnas lokala regler

RK uppmanar alla förbundsdomare att ha en aktiv kontakt med distriktets klubbar och att kontrollera alla klubbars lokala regler inför och under säsongen. Enligt Spel- och tävlingshandboken ska GDF godkänna alla klubbars LR. Föreslogs att RK skickar ut information i januari om att återrapportering kommer begäras in från distriktet i början av säsongen där antal klubbar och genomgångna lokala regler framgår i rapporten.

- Nordiskt regel- och hcpmöte 6 nov

RK representeras av OW, BL, MG och CW på det nordiska regel och handicapmöte som arrangeras i Köpenhamn 6 nov. Ett bra tillfälle för erfarenhetsutbyte och diskussioner kring olika frågeställningar.

Förslag på frågor att ta upp är PCC, krav på FD, utbyte om regelfrågor, hur kontrollerar de andra länderna lokala regler och tävlingsvillkor mm.

- Tävlingsrapporter, behov?

Flera medlemmar i RK meddelade att de läser tidigare rapporter innan de åker till en tävling på samma bana och konstaterar att tävlingsrapporterna fyller en viktig funktion.

- Regelrapporter, behov?

RK diskuterade frågan om funktionen regelrapport innehållande spelare och händelse med regelhänvisning från varje tävling. Kan detta vara ett bra verktyg för att kunna lära oss av varandra? Uppdrogs åt ÅG att, till nästa RK möte, utreda om regelrapporten är en bra funktion och återkomma med ett förslag på hur den i så fall kan fungera i praktiken.

- Rapport från juridiska seminariet

Det juridiska seminariet hölls 24 september under ledning av Juridiska nämnden. Det var en genomgång av hur den juridiska processen fungerar vid i första hand farligt spel och fuskärenden. Representant från RIN var på plats för att presentera gången vid disciplinära ärenden och de förändringar av regelverket som kommer att ske från år 2027.

RK diskuterade vikten av att en TD/FD måste anmäla disciplinära händelser, oavsett om det kan vara en process som känns obekvä. Det ingår i rollen på tävling. Detta bör diskuteras på FD-konferensen våren 2026 samt texten i uppdragsbeskrivningen för TD/FD bör uppdateras för att förtydliga detta.

- Domarrådgivare

Rollen som domarrådgivare bör vara kopplad till de tjänstemän som arbetar på kansliet ansvariga för regler och handicap. Uppdraget som domarrådgivare kommer därför att lämnas över från CG till MG och CW.

- R&A:s enkät – svarsfrekvens, utfall

202 klubbar och 12 186 enskilda golfare svarade på R&A:s enkät om regler mm. SGF informerade i SGF Nytt om möjligheten att svara. R&A är mycket nöjda med den svenska svarsfrekvensen. Detta visar att "SGF:s regelmail till alla golfare" som skickas någon gång per år, är ett bra verktyg.

- Simulatorgolf – En expert behövs i ämnet

Simulatorgolf ökar för varje år enligt en rapport som har delgivits SGF. Om SGF:s verksamhet utökas gällande simulatorgolf kommer det behövas någon som är kompetent/expert inom simulatorgolf då frågor om regler och teknik kommer att inkomma. Det är viktigt att ha en person som är kunnig inom området. RK undersöker om det finns en FD som är intresserad av ämnet.

Inom WHS pågår det diskussioner mellan R&A och USGA om handicapfrågor i simulatorgolf, där R&A vill att leverantörerna som försöker enas om ett system för simulatorhandicap. Syftet är att handicap inom spelet golf inte ska kunna appliceras på simulatorgolf eller tvärtom.

- Översättningsarbeten – Nya utbildningsmaterialet, Quiz

Gällande det nya utbildningsmaterialet inväntas svar från R&A när deras översättningsverktyg är klart. Om översättningsverktyget inte är klart att använda när nästa möte hålls tas frågan upp igen.

Nytt material från R&A för Quiz of the week har inkommet. MG vidarebefordrar materialet till KP som tillsammans med Alexander Gatara översätter. OW korrekturläser. MG lägger in i Language Wire.

- Ny Regelpodd spelas in

CW och MG har tillsammans med kommunikationsavdelningen på SGF under sep-okt spelat in det mesta av en regelpodd som beräknas släppas före jul.

- Kläder 2026

Nya FD kommer att få en basgarderob av kläder bestående av regnkläder, tjock jacka, tröjor och pikér. Några nya kläder till befintliga FD kommer inte att delas ut. Om något är utslitet kan FD kontakta MG för att få kläder utbytta.

§ 10 Kommande möten

8 december. Teamsmöte. 18.00 - ca 21.00

4 februari teams möte 18.00 – ca 21.00

13 mars (inför FD-konferensen) 18.00 – ca 20.00